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Mezőgazdasági Kar:  
az utóbbi 20 év legnagyobb 
fejlesztése zajlik

3. oldal 

Követhetetlenné vált, 
hogy igazából mennyibe 
kerül a tram-train

4. oldal 

Pénzjutalom  
és elismerések  
a Szociális Munka 
Napján

3. oldal 

KÁTYÚZÁS • Útjavítások a járható 
Vásárhelyért

Krupiczer Ferenc 
lobbizott az utcák 
felújításáért
MUNKATÁRSUNKTÓL

	 Megkezdődött	 az	 őszi	
kátyúzás	 Hódmezővásárhe-
lyen. 10 millió forintos ke-
retszerződést	kötött	a	HMSZ	
Zrt.	 egy	 budapesti	 kivitele-
zővel,	ebből	az	összegből	ja-
vítják	ki	a	város	elhasználó-
dott	 útszakaszait.	 A	 Járható	
Vásárhely	 program	 kereté-
ben teljes útszakaszokat is 
újra	 burkoltat	 a	 városveze-
tés.  
Krupiczer Ferenc képviselő a kertvá-
rosi utakért lobbizott, számos utcán 
kátyúznak majd. A Kodály Zoltán, 
Ipoly, Mandula utcákon is végeznek 
javításokat, a Rudnay Gyula utca, Li-
getsor egyes részei már elkészültek. 
A kátyúk feltöltése mellett teljes 
útszakaszok is megújulnak Hódme-

zővásárhelyen. Krupiczer Ferenc a 
már elkészült Ferenc utcát emelte ki, 
mivel a tram-train beruházás mun-
kálatai miatt megnövekedett rajta a 
forgalom és kiemelt jelentőségű volt 
a felújítása. 
A képviselő elmondta, a fideszes 
többség anno közel 1 milliárd forin-
tot akart megszavazni, hogy a Járha-
tó Vásárhely program elinduljon. Ezt 
Márki-Zay Péter polgármester nem 
engedhette, hiszen csődbe ment 
volna a város. Most viszont szépen 
apránként elindulhat a program, és 
szépen halad. 
Krupiczer Ferenc kiemelte, hogy a 
Megyesi Ferenc utca útburkolatának 
felújítása már közbeszerzés alatt áll 
csakúgy, mint a Munkácsi Mihály 
utca járdaszakaszait érintő munká-
latok. Így, ha az időjárás is engedi, 
hamarosan megkezdődhet a kivite-
lezés ezeken a szakaszokon is. 

KRUPICZER FERENC A KERTVÁROSÉRT DOLGOZIK. FOTÓ: VÁSÁRHELYI TELEVÍZIÓ 

CSIRÁK DALMA

	 Dr.	 Márki-Zay	 Péter	 pol-
gármester	egy	vasárnap	esti	
élő	 facebookos	 bejelentke-
zésében	 elmondta,	 hogy	 a	
városvezetés	 kénytelen	 adó	
formájában	 valamelyest	
visszapótolni	 a	 város	 költ-
ségvetéséből	 hiányzó	 –	 a	
kormány	által	elvont	össze-
geket.
 Felmerült  Makó példájára a 
kommunális adó kivetése, ami ház-
tartásonként 11 ezer forint körüli 
összeg. Ám ez nem lenne méltányos, 
hiszen jövedelemtől függetlenül 
azonos összeget kellene befizetnie 
a lakosoknak. Felmerült a lakosság 
számára mostanra eltörölt ingat-
lanadók visszavezetése – ám ha 
figyelembe vesszük, hogy éveken át 
Vásárhelyen fizetették a legnagyobb 
ingatlanadók egyikét az országban, 
lehet, hogy ettől is eltekintenek, il-
letve a vállalkozások számára 30%-
al csökkentett ingatlanadót sem 
szeretnék megemelni, mert így már 
nem lenne a térségben a vállalkozá-
sok számára kiemelkedően kedvező 
feltételű Hódmezővásárhely. Szóba 
került az ebadó, amit állatvédők 
javasoltak a városvezetésnek (egyik 
hozadéka az lenne ennek az adófaj-
tának, hogy csak a felelős állattartók 
tartanának, nevelnének háziked-
venceket), viszont ez messze nem 
pótolná a kiesett összegeket.
Ami a legreálisabb elképzelés, az a 
haszonbérbe adott földek utáni adó 
befizetése. A számítások szerint 
mostanra már 60-80 ezer forint 
körül adnak bérbe egy hektár földet, 
így a hektáronkénti 6 ezer forint kö-
rüli összeg igazán nem lenne meg-
terhelő a földeket birtoklók számára.
Szél István, mint a Hódmezővásár-
hely és Térsége Gazdakör elnöke, 
illetve Benkő Zsolt, mint a Hódme-

zővásárhelyi Gazdasági Egyesület 
elnöke minden lehetséges fórumon 
tiltakoznak a földadó kivetése el-
len, mint fogalmaznak: „A tervezett 
földadó a mezőgazdaságból élőket és 
a munkaadókat fogja sújtani, hiszen 
minden bizonnyal a kivetett adót végül 
nekik kell megfizetni.” Benkő Zsolt 
vagyonnyilatkozata elérhető az in-
terneten, ebből kitűnik, hogy több 
mint 20 hektár föld felett diszponál.
Márki-Zay Péter facebook oldalán 
az írja, a dezinformációs kampány 
amit Benkő és Szél indítottak már 
csak azért sem igaz, mert ahogyan 
2015-ben Fazekas Sándor korábbi 
fideszes agrárminiszter megfogal-
mazta:
1. Szó sincs „a mezőgazdasági ter-

melőtevékenység termőföldön 
keresztüli adóztatásáról”

2. A vállalkozók eleve nem lehetnek 
alanyai a földadónak: „mező-
gazdasági társas vállalkozások 
Magyarországon termőföldet nem 
tulajdonolhatnak, így az általuk 
használt földterület után esetle-
gesen bevezetett települési adó 
őket nem terheli.”

3. „A saját tulajdonú földterület után 
sem állapítható meg települési 
adó, amennyiben azt vállalkozás 

használja, így az egyéni vállalko-
zókon, családi gazdálkodókon túl 
azon őstermelőnek sem keletkez-
het saját tulajdonú termőföldje 
után adófizetési kötelezettsége, 
akinek az őstermelői tevékeny-
ségéből származó bevétele az 
adóévben a 600.000 forintot meg-
haladja.”

4. „bérbeadó magánszemély sok 
esetben a bérleti díj után eleve 
személyi jövedelemadó mentes-
séget élvez”

5. „a bérleti díj ... nem a termőföldet 
terhelő ... közterhek mértéke alap-
ján kerül megállapításra, egy eset-
leges adó hatásának a földbérleti 
díjakban való érvényesíthetősége 
számos korlátba ütközik...”

A tiltakozás egészen különös annak 
tudatában, hogy 2016-ban, amikor 
Lázár János vetette fel országgyűlési 
képviselőként a hódmezővásárhelyi 
közgyűlésen a földadó kivetésének 
gondolatát– a külterületet már 
akkor is Benkő Zsolt képviselte – a  
város fontolgatta az adónem be-
vezetését és nem találtuk nyomát 
annak, hogy az említett közszerep-
lők kifogással éltek volna a földadó 
miatt. 

SZÉL ISTVÁN RÉGEN NEM TILTAKOZOTT

PÉNZÜGYEK • Csak a bérbeadók fizetnének földadót,  
aki műveli nem

A	kormányzati	elvonások	
miatt	adó	kivetésére	
kényszerül	a	város
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FELÚJÍTÁSOK • 2019 óta több mint 21 ezer 
négyzetméteren aszfaltoztak

Új burkolatok  
az utakon
BOTTYÁN RÓBERT

	 Az	 önkormányzat	 az	 el-
múlt	 időszakban	 sokat	 tett	
azért,	 hogy	 megfelelő	 inf-
rastruktúra álljon rendelke-
zésre	 a	 gyalogosok,	 kerék-
párosok	 és	 a	 gépjárművel	
közlekedők	részére.	Most	azt	
próbáltuk	meg	 összeszedni,	
hogy	 hol	 és	 mekkora	 terü-
leten	történtek	útfelújítások	
a	városban.	Elöljáróban	csak	
annyit: 21 ezer négyzetméter 
út újult meg. 
 2019-es projekt részeként 
meglévő pályaszerkezetű utak 
felújítása történt a Róka utcában 
(1850,51 m2) és a Károlyi utcában 
(811+1069 m2). Meglévő aszfaltos 
pályaszerkezetű utakat újítottak 
fel a Ferenc utcában (600 m2), a 
a Rárósi út külterületi szakaszán 
(5875 m2) és a Rárósi utcában (9813 
m2).
2020-ban aszfaltmarás és 
aszfaltozás történt a Szántó Kovács 
János utca több kereszteződésében 
is.

Hasonló munkákat végeztek a Tóalj 
utcán a MOL kút előtt és a Kutasi 
út kerékpárúton. Ezek, a 2020-as 
munkák összesen 961 m2-t öleltek 
fel.

Aszfaltoznak a tram-train 
miatt is

 Történtek még a tram-train be-
ruházással kapcsolatban, az eredeti 
projekttől eltérő plusz kivitelezések 
is. Így teljes szélességben aszfal-
toztak a Márton utcán és az Ifjúság 
utcán. A Tóalj utcán marást, majd 
aszfaltozást végeztek a Bodrogi Bau 
és az aluljáró közti szakaszon.
A Bajcsy-Zsilinszky Endre utca 
páros oldalán teljes hosszban és 
szélességben felújították a járdát, a 
páratlan oldalán részleges felújítás, 
aszfaltozás történt. Az Andrássy út 
10. számnál a térkőburkolatot kié-
pítették a lépcsőig, valamint több 
helyen és szakaszosan felújították a 
járdát. Járda épült még a Kálvin té-
ren az Antikvárium előtti szakaszon, 
illetve megerősítették a Kakasszéki 
csatornát. 

ÖSSZESEN 21 EZER NÉGYZETMÉTER ÚT ÚJULT MEG

TÜZIFA • Regisztráció után ingyen összeszedhető a fahulladék

Ismét	lehet	tüzelőt	gyűjteni	
a	Kása-erdőben
BUDAI DÁNIEL

	 Elkezdődött	 a	 regisztrá-
ció	 a	 hódmezővásárhelyi	
önkormányzat	 fanyesedék	
gyűjtési	akciójára.	A	már	ha-
gyománynak számító kez-
deményezés	 minden	 évben	
segíti	a	rászorulókat	tűzifá-
hoz	jutni.	
 Idén november 16-ától február 
végéig van lehetőség Szuromi Tibor 
erdész segítségével összeszedni az 
erdei fahulladékot. Az elszállításról 
a jelentkezőknek kell gondoskodni, 
és csak a már földön fekvő darabo-
kat vihetik el, élő fát kivágni idén is 
tilos.
A pályázati adatlapot a polgármes-
teri hivatal portáján tudnak felvenni 
az érdeklődők és kitöltve is oda kell 
visszajuttatni. A 10 cm-nél kisebb 
ágakat lehet gyűjteni, emberenként 
összesen 5 mázsát vihet haza és az 

elszállításról saját magának kell 
gondoskodnia.
A fagyűjtésen résztvevők a hiva-
talban történő regisztráció és visz-
szajelzés után a Liget sor-Ipoly utca 
kereszteződésében reggelente 7 és 8 
óra között találkoznak Szuromi Ti-
borral, aki útbaigazítást ad nekik és 
amennyiben szükség van rá segíteni 
is tud a jelenlévőknek. Ahogy Szuro-
mi Tibor elmondta, csak kézi fűrészt 
lehet használni, baltát, fejszét, 
robbanómotoros fűrészt nem. Ezen 
kívül csak gyűjteni lehet, ami azt 
jelenti, hogy minden olyan fát össze 
lehet gyűjteni, ami a földön fekszik, 
de kivágni nem lehet. Az erdész ki-
emelte, az elmúlt évek tapasztalatai 
alapján senki sem marad tüzelő 
nélkül, aki a programra jelentkezik. 
A szállításhoz pedig a lovaskocsit 
ajánlotta, mivel az az erdő nehezen 
megközelíthető pontjaira is be tud 
menni. 

AZ ERDŐ IS MEGTISZTUL

HELYI PÁLYÁZAT • Decemberre bírálhatják el

Sportfejlesztésekre	
kérték	a	legtöbbet
BÍRÓ DÁNIEL

	 Sportcélú	 infrastrukturá-
lis	 fejlesztésekre	 közel	 100	
millió forint támogatást 
igényeltek	 vásárhelyi	 egye-
sületek a CLLD programban 
–	értesült	lapunk.	Kevés	pá-
lyázat	 futott	 be	 továbbkép-
zésre,	 hagyományőrzésre,	
korcsoportok találkozását 
célzó	 rendezvényekre	 és	
esélyegyenlőségi	 progra-
mokra.
 Kulturális és közösségi terek inf-
rastrukturális fejlesztésére és helyi 
közösségszervezésre nyújt pénz-
ügyi forrásokat az a CLLD program, 
amelyhez 344 millió forint támoga-
tást kapott az önkormányzatot, helyi 
civil szervezetek, intézményeket és 
vállalkozásokat tömörítő Vásárhelyi 
Helyi Közösség Helyi Akciócsoport.
Nyáron hét felhívást tettek köz-
zé. Pályázni lehetett közösségi és 
kulturális élet környezetének javí-
tására, olvasókörök, közösségi és 
sport célú helyszínek fejlesztésére, 
hagyományőrzéshez kapcsolódó, 
generációk találkozási pontjait és 
esélyegyenlőség megteremtését 
szolgáló programok megvalósítá-
sára.
A sportcélú infrastrukturális fej-
lesztés volt a legnépszerűbb, közel 
100 millió forint támogatási igény-
nyel – tudtuk meg Nacsa Zsolttól. 
Arra vonatkozóan, hogy volt-e 

olyan felhívás, ahol a felhasznál-
ható keretösszeget nem tudták 
kimeríteni a benyújtott támogatási 
igények, a projektmenedzser hoz-
zátette, sajnos több ilyen pályázat 
is volt. Jellemzően a továbbképzés, 
hagyományőrzés, korcsoportok 
találkozását célzó rendezvények és 
esélyegyenlőségi programok iránt 
mutatkozott gyér érdeklődés.
Nacsa Zsolt érdeklődésünkre ki-
fejtette: összesen 344 millió forint 
kerül majd szétosztásra, beleértve 
a mintegy 135 milliós kulcsprojektet 
is, amit az önkormányzat pályázott 
meg. Elég sok pályázati anyag hiá-
nyos.

Arra a kérdésünkre, hogy mikorra 
várható bírálati döntés az egyes 
felhívásoknál, elmondta, a döntések 
előkészítése folyamatosan zajlik, 
várhatóan december közepére ér 
véget az első szakasz elbírálása. Ez 
tolódhat, amennyiben a helyi bíráló 
bizottság a benyújtott anyagok kap-
csán tisztázásra visszaküld egyes 
pályázatokat. Egyelőre nincs pozití-
van elbírált pályázat, de a folyósítás 
a Pénzügyminisztériumból érkező 
támogatási okirat kiállítása után le-
hetséges csak, akkor is kizárólag egy 
25 százalékos előleg keret mértékéig 
a pályázat utófinanszírozási mivol-
tából adódóan. 

A SPORTOLÓK NYERHETNEK A LEGTÖBBET

VAN MOST EGY

RENDKÍVÜLI

AJÁNLATUNK 2021-RE!

Keressen bennünket:
info@vasarhelyitv.hu

HIRDETNE? 
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MEGBÍZÁS • Lázár felügyelete alá kerülhet

Célkeresztben 
a	Wenckheim-
kastély
BOROS TAMÁS

 A geszti Tisza-kas-
tély után a szabadkígyósi 
Wenckheim-kastély	is	Lázár	
János felügyelete alá kerül-
het,	 ha	 az	 Országgyűlésben	
megszavazzák	 a	 törvényja-
vaslatot,	 miszerint	 a	 szak-
képzési és kulturális célokra 
hasznosítaná	 a	 vásárhelyi	
honatya	 által	 2022-ig	 fel-
ügyelt	 mezőhegyesi	 állami	
tangazdaság	 az	 ingatlant,	
írta meg a HVG.
 A szabadkígyósi Wenckhe-
im-kastélyra másfél milliárd forint 
uniós, és 1,7 milliárd forint nemzeti 
támogatást költhetnek el összesen. 
A tervezet szerint a Nemzeti Ménes-
birtok és Tangazdaság Zrt. oktatási, 
szakképzési és kulturális céljainak 
megvalósítását támogatná az állam 
Békés megye egyik legimpozánsabb 
kastélyának átadásával.
 A tervezeten megdöbbent Sza-
badkígyós Fideszes polgármestere, 
Balogh József is, aki szintén a HVG-
nek nyilatkozva elmondta, hogy 
illett volna legalább annyit monda-
niuk, hogy „te bolond, ezt akarjuk!”
Balogh József állítása szerint 2017-

19-ben a kiadások háromszorosa 
folyt be a kastély turisztikai hasz-
nosításából. Mindemellett munka-
helyeket és a településnek bevételt 
is jelentene, ha az önkormányzat 
visszakaphatná a felújítás kezdete-
kor megszüntetett kezelési jogukat.
Balogh levelet írt és kéri a telepü-
lés országgyűlési képviselőjének, 
Herczeg Tamásnak (Fidesz-KDNP) 
a segítségét és közbenjárását. A 
javaslatot még a gazdasági bizott-
ság is megtárgyalja, ezután kerül a 
parlament elé, vélhetően még a jövő 
héten, tehát még nem dőlt el végér-
vényesen a kastély sorsa. 

SZABADKÍGYÓS POLGÁRMESTERE IS A 
SAJTÓBÓL ÉRTESÜLT

OKTATÁS • A jövő oktatását tartják szem előtt

Fejlesztések 
a	Mezőgazdasági	Karon
BOROS TAMÁS

 Az esetleges egyetemi 
összevonások	 kapcsán	 fel-
röppent	a	hír,	hogy	Hódme-
zővásárhelyről	 elköltözik	 a	
Szegedi	 Tudományegyetem	
Mezőgazdasági	 Kara,	 ám	
ezek	 a	 hírek	 alaptalannak	
látszanak. Már csak azért 
is,	 mert	 jelentős	 építkezé-
sek folynak a kar területén 
jelenleg,	 ugyanis	 megújul	 a	
nagy	 előadó,	 a	 takarmány-
vizsgáló	 laboratórium,	 va-
lamint informatikai terem is 
létesül. 
 A fejlesztések összköltsége eléri 
a 200 millió forintot, amely európai 
uniós pályázatokból, saját és külső 
támogatás igénybevételével valósul 
meg. Ilyen léptékű beruházás a vá-
sárhelyi campus életében az elmúlt 
20 évben nem történt. Az iskola azt 
reméli a korszerűsítéstől, hogy ja-
vulnak a dolgozók munkakörülmé-
nyei és nő a hallgatók elégedettsége.
A fő előadóteremben például csak a 
belső kialakítás marad, minden más 
megváltozik. A 120 fő befogadására 
képes helyiség mostantól a 21. szá-
zad követelményeinek is megfelel. 
A műszaki átadás már megtörtént, 
viszont a diákok csak várhatóan a 
következő félévben vehetik birtokba. 

Dr. Jani Péter, a kar Dékáni Hivata-
lának vezetője elmondta, a fő előadó 
teljes elektronikai, gépészeti, illetve 
építészeti megújulása megtörténik, 
a szellőztetés, a klimatizálás, a fű-
tésrendszer korszerűsítése valósul 
meg, a teljes padozat cseréjére sor 
kerül, illetve a nyílászárók is meg-
újulnak. Hozzátette, ezt a pályá-
zaton belül nem tudták elvégezni, 
ezért ehhez külső forrást kellett 
igénybe venniük.
Nemcsak a nagy előadó korszerűsö-
dik, hanem egy vadonatúj informa-
tikai labor is létesül az épület első 
emeletén, míg a második emeleten 
további öt terem felújítása zajlik. 
Az itt átalakított takarmányvizsgáló 
laboratórium és a kémiai gyakor-
lóterem a hazai agrárképzés leg-

modernebb kutatóbázisa lehet. A 
munkálatok Európai Uniós pályáza-
tokból, a magyar állam társfinanszí-
rozásával valósulnak meg, amelyet 
a vásárhelyi kar saját forrással és 
külső támogatással is kiegészít.
Mintegy bruttó 200 millió forintos 
összegről beszélhetünk, árulta el Dr. 
Jani Péter, ami az utóbbi közel 20 év 
legnagyobb beruházása a vásárhelyi 
campuson. A fejlesztés célja, hogy 
a karon dolgozók munkakörülmé-
nyei és a hallgatók elégedettsége 
javuljon. Ebben a tanévben mintegy 
560-an választották a vásárhelyi 
agrárképzést, ami azt jelenti, hogy 
az országos tendenciákkal szemben 
a mezőgazdasági kar növelni tudta 
tanulói létszámát. 

200 MILLIÓ FORINTOS FEJLESZTÉS

KÖSZÖNET • Az önkormányzat megbecsüli a szociális szféra dolgozóit

186-an	pénzjutalmat,	hárman	kitüntetést	is	kaptak
BOTTYÁN RÓBERT

	 Minden	év	november	12-e	
a	 Szociális	 Munka	 Napja.	
Hogy	 a	 városvezetés	 kife-
jezze	háláját,	a	hódmezővá-
sárhelyi	 szociális	 dolgozók	
elismerő	 oklevelet,	 ven-
déglátást  és pénzjutalom 
kiosztását	 tervezték,	 végül	
csak egy munkamegbeszélés 
mellett	történő	oklevél	és	ju-
talom	átadás	lett,	a	járvány-
helyzet	 miatti	 szigorítások	
ugyanis	nem	tették	lehetővé	
a nagyszabású ünnepség le-
bonyolítását.	 A	 „Hódmező-
vásárhely	Szociális	Ügyének	
Szolgálatáért”	 kitüntetést	
vett	 át	 Dúzs	 Istvánné,	 Nyá-
ryné	Tóth	Katalin	és	Kovács	
Sándorné.	

 -A kiesett és a kormány által el-
vont forrásaink miatt szűkös anyagi 
helyzetünkben is örömömre szolgált, 
hogy Hódmezővásárhely polgármes-
tereként, mint a Hódmezővásárhelyi 
Többcélú Kistérségi Társulás (HTKT) 
elnöke támogathattam és jóváhagy-
hattam a Kapcsolat Központ igazga-
tójának, Bálint Gabriellának ajánlásai 

szerint mintegy 13,3 millió forint juta-
lom kifizetését a központ 186 dolgozó-
jának – közölte Márki-Zay Péter. 
A polgármester elmondta ,,különö-
sen öröm ez azért is, mert évek óta 
nagyon sok panasz érkezett hozzám 
az ágazati dolgozók alulfizetettsé-
géről, az elismerés és megbecsülés 
hiányáról.” Közlése szerint például 
valaki 21 év alatt egyszer kapott 20 
ezer forintos jutalmat, de azt is kö-
telezően fel kellett ajánlania másra. 
Az átutalt, az előző vezetés korában 
példátlan mértékű jutalmak mellett 

mind a 226 érintett dolgozónak 
elismerő oklevelet állítottak ki. 
Némi zavart okozott a rendszerben, 
hogy ugyanakkor Lázár János 
országgyűlési képviselő levelet 
küldött a szociális munkásoknak, 
ezért sokan azt hitték, hogy a 
számlájukon megjelenő összeghez 
is köze van. Bálint Gabriella igazgató 
javaslatai szerint kiválasztott 
három legkiválóbb dolgozónak 
személyesen adták át a város 
elismerését, ők kiemelt jutalomban 
is részesültek. 

Módosítani fogjuk továbbá a városi 
rendeleteket, hogy ne csak a közvet-
ve városunkhoz tartozó Kapcsolat 
Központ, hanem az egyházi fenn-
tartású család- és hajléktalanse-
gítő intézmények munkatársait is 
elismerhessük – fűzte hozzá Már-
ki-Zay. 
„Az egészségügyi ellátásban dolgozók 
mellett ők viselik a védekezés terhé-
nek oroszlánrészét, nemcsak tudásuk 
legjavát, hanem lelki erőforrásaikat is 
mozgósítva városunk érdekében. Saj-
nos éppen a veszélyhelyzet nem teszi 

lehetővé, hogy a Fekete Sas dísztermé-
be tervezett banketten, országos hírű 
előadóművész műsorával kedvesked-
jünk nekik, de remélem, hogy ezt jövő-
re már pótolni tudjuk” -        jelentette 
ki a polgármester. 

Az	idei	év	díjazottjai:
 Dúzs Istvánné technikai munka-
társként jelenleg a Csodaház Foglal-
koztató Napköziben dolgozik és 31 
éve végzi lelkiismeretesen feladatát 
különböző szakosított-, és alapellá-
tó intézményekben. 
Nyáryné Tóth Katalin a Kagylóhéj 
Család- és Gyermekjóléti Szolgálat 
családsegítő munkatársa, huszon-
két éve tevékenykedik szociális 
munkásként, mentálhigiéniás szak-
emberként, mediátorként, pszicho 
dráma asszisztensként, valamint 
családkonzultásként. 
Kovács Sándorné kisgyermek-ne-
velő, a Hóvirág utcai Bölcsődében 
dolgozik harmincöt éve. Nemcsak 
szeretettel gondozza a bölcsődés 
gyermekeket, hanem bölcsődeveze-
tő-helyettesi és szervezői feladato-
kat is végez. 
A három kitüntetett személy külön 
pénzjutalomban is részesül. 

A DÍSZTEREMBEN, MUNKAMEGBESZÉLÉS UTÁN ADTÁK ÁT AZ ELISMERÉST
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IFJÚSÁG • Nemsokára birtokba vehetik 
a fiatalok a klubot

Jó	hír	a	fiataloknak
CSIRÁK DALMA

	 Elindulhat	 az	 eszközbe-
szerzés	 a	 hódmezővásár-
helyi	 Ifjúsági	 Klubban,	 a	
jó	 hírről	 Krupcizer	 Ferenc	
önkormányzati	 képviselő,	
a	 projekt	 egyik	 szervezője	
számolt be.
 Már megírtuk, dolgoznak a le-
endő ifjúsági klubban, melynek a 
volt Sárkány játékbolt helyisége ad 
otthont. Korábban sokféle elkép-
zelés felmerült: az önkormányzat 
többször meghirdette bérbe adásra, 
de volt olyan ötlet is, hogy vendég-

látóhely lesz. Végül a fiatalok kapták 
meg.
Krupiczer Ferenc képviselő számolt 
be arról lapunknak, hogy a Tornyai 
János Múzeum és Közművelődési 
Központ telephelyeként bejegyezték 
Hódmezővásárhely Ifjúsági Klubját. 
„Ez azt jelenti, hogy a megálmodott 
elképzelések szerint elindulhat az 
eszközbeszerzés. Nem volt hiába-
való a munkánk.” – fogalmazott 
a képviselő, aki elmondta, hogy 
többek között playStationt, bokszs-
zsákot és biliárdasztalt is be akarnak 
szerezni, de tanuló sarok kialakítá-
sát is tervezik. 

 KRUPICZER KÉPVISELŐ GONDOSKODIK, HOGY MINDEN TERV SZERINT ALAKULJON

VENDÉGLÁTÁS • Megkapták az engedélyt a fejlesztéshez

Szabad	út	a	KFC-nek
B. D.

	 Csak	 a	 beruházón	 múlik,	
mikor kezdik meg a KFC ét-
terem kialakítását Hódme-
zővásárhelyen.	A	Tóalj	utcán	
is	épülhetnek	új	parkolók.
 Kizárólag finanszírozási kérdés, 
mikor indulhat meg a gyorsétterem-
lánc vásárhelyi egységének kivitele-
zési előkészítése, a Csongrád-Csa-
nád Megyei Kormányhivatal a múlt 
héten ugyanis megadta az építési 
engedélyt a leendő vendéglátóhelyet 
körüljáró út és a gépjármű-várako-
zóhelyek kialakításához.
Ahogy arról beszámoltunk,  KFC 
Drive Thru éttermet létesítenének a 
Kaszap utcában. Hivatalos levelezési 
címén kerestük a Family Centert is 
tulajdonló, engedélykérő Bluebon-
net Kft-t, de cikkünk megjelenéséig 

nem kaptunk választ arra a kérdé-
sünkre, várhatóan mikor kezdődnek 
meg a munkálatok.
Egy másik vendéglátóhely elé ter-

vezett 8 új parkolóhely építéséhez is 
engedélyt adott a napokban az ille-
tékes kormányhivatal. Ezeket a Tóalj 
utcán alakítanák ki. 

JÖN, JÖN, JÖN A KFC

TRAM-TRAIN • 26 milliárdért vásároltak szerelvényt

50 milliárd jutott csak 
sínekre és építményekre
BÍRÓ DÁNIEL

	 Követhetetlenné	 vált,	
pontosan mennyibe kerül 
az	 évszázad	 Hódmezővá-
sárhelyt	 és	 Szegedet	 érintő	
közlekedési	 fejlesztése:	 az	
Innovációs	 és	 Technológiai	
Minisztérium	 több	 mint	 50	
milliárd forint támogatást 
biztosított az infrastruktu-
rális	 beruházásokat	 lebo-
nyolító	NIF	Zrt-nek.
 Az Innovációs és Technológiai 
Minisztérium ősszel közzé tett, a 
tárca szerződött támogatásairól 
készült listán találtunk egy 50 mil-
liárd 673 millió forintos tételt a 
2020 második negyedévi időszak-
ban. Az összeg mellett az szerepelt, 
hogy Békéscsaba-Hódmezővá-
sárhely-Szeged-Szabadka térsége 
elővárosi közlekedés fejlesztése, a 
szerződött félként pedig az állami 

NIF Zrt. volt feltüntetve.
A minisztériumot és a nemzeti 
infrastruktúra fejlesztő társaságot 
is megkerestük írásban, és arról 
érdeklődtünk, mit foglal magába 
az említett települések térségének 
elővárosi közlekedés-fejlesztése? 
Milyen infrastrukturális beruházá-
sokra vonatkozik a projekt?
Lapunknak csak a NIF Zrt. vála-
szolt. Azt írták: A kérdéses támo-
gatási szerződés a Hódmezővásár-
hely-Szeged tram-train fejlesztés 
NIF Zrt. beruházásában megvaló-
suló, folyamatban lévő infrastruk-
turális elemeinek költségeit fedezi 
a 2014-2022 közötti időszakban. A 
forrásból emellett megvalósítha-
tósági tanulmány készül a Szeged–
Röszke–országhatár és Szeged–
Békéscsaba vasúti vonalszakaszok 
kapcsolódó korszerűsítési lehetősé-
geinek vizsgálata érdekében.
Hozzátették: a Szeged–Hódmező-
vásárhely közötti a fővárosi agg-

lomerációt nem számítva az egyik 
legnagyobb forgalmú viszonylat 
Magyarországon. A városi és helykö-
zi kötött pályás közlekedés előnyeit 
egyesítő tram-train beruházásban 
egyebek mellett 22 kilométeren új-
jáépül a nagyvasúti pálya, részben 
második vágányok is létesülnek. 
Hódmezővásárhelyen 3,3 kilométer 
hosszú új villamosvonal épül hat 
megállóval.
A NIF válasza alapján feltételezhető, 
a teljes tram-train projekt bekerülé-
si összege jóval meghaladhatja a 70 
milliárd forintot, miközben – ahogy 
erről korábban beszámoltunk – Lá-
zár János még Miniszterelnökséget 
vezető miniszterként arról beszélt 
2018 májusában, hogy a fejlesztés 
nagyságrendjében is történelmi je-
lentőségű, költsége nettó 57,5 mil-
liárd forint, amelynek felét magyar, 
felét uniós forrásból biztosítják.
Szegeden 4 milliárd forintból jár-
műtelep épül, kivitelező a Homlok 
Építő Zrt., Hódmezővásárhely és 
Szeged közötti vasúti pálya kor-
szerűsítése és helyenként párhuza-
mossá bővítése, ennek költsége 24,2 
milliárd forint, kivitelezője a Swie-
telsky. Hódmezővásárhelyen a Stra-
bag a kiegészítő költségekkel együtt 
11,5 milliárd forintért 3200 méteres 
villamospályát épít öt megállóval. A 
Stadler pedig nyolc darab, 202 fős, 
kerékpár szállítására is alkalmas 
villamoskocsit épít, amelyek együt-
tes ára 17,6 milliárd forint. Nyáron 
jelent meg a Magyar Közlönyben, 
hogy a MÁV Start Zrt. 12 668 431 
eurót, azaz közel 9 milliárd forintot 
kap a további négy vonat beszerzé-
sére. 

EREDETILEG 20 MILLIÁRDRA BECSÜLTÉK AZ ÖSSZKÖLTSÉGEKET

COVID-JÁRVÁNY • Elmarad a 67. Őszi Tárlat 
megnyitója is

Bezárt minden 
múzeum és 
közművelődési	hely
VV INFORMÁCIÓ

	 A	 koronavírus-járvány	
miatti	 korlátozásokkal	 ösz-
szhangban	 november	 11-től	
nem	 látogatható	 a	 Tornyai	
János	 Múzeum,	 az	 Alföldi	
Galéria,	 az	 Emlékpont,	 va-
lamint a Magyar Tragédia 
1944	kiállítóhely	–	tájékoz-
tatta lapunkat a Tornyai Já-
nos	Múzeum	és	Közművelő-
dési	Központ.	
 A Korok, kultúrák, lelőhelyek ré-
gészeti sorozat novemberi előadását 
online tekinthetik meg az érdek-
lődők, míg az eredetileg november 
22-én az Alföldi Galériában nyíló 
67. Vásárhelyi Őszi Tárlat megnyi-
tója is elmarad, a díjakat is későbben 
adják át, amikor a járványhelyzet 
lehetővé teszi. Magyarország leg-
nagyobb kortárs kiállítására minden 
eddiginél több, csaknem 800 alkotás 
érkezett. A zsűri ezek közül 214-et 
választott ki
Az Emlékpontnál álló kültéri Hy-

percube installáció a hónap végéig 
megfelelő távolságtartással megte-
kinthető. 

AZ EMLÉKPONTNÁL ÁLLÓ INSTALLÁCIÓ 
A 30 ÉVVEL EZELŐTTI RENDSZERVÁLTÁS 

ESEMÉNYEIT IDÉZI
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EGÉSZSÉGÜGY • Sokan felháborodtak

Rossz	hír	a	betegeknek
KOZÓ ATTILA

 Átmenetileg felfüggesz-
tették az onkológiai ellátást 
Hódmezővásárhelyen	 no-
vember	 másodika	 óta.	 Sze-
gedre	kell	ezentúl	a	vásárhe-
lyi betegeknek utazniuk.
 Egy beteg a médiacentrumunk-
hoz eljuttatott üzenetben úgy 
fogalmazott, bezárt a vásárhelyi 
onkológia, pedig sokuknak a bajban 
nagy segítség volt, hogy nem kellett 
még pluszban Szegedre átjárni, és 
itt bátran fordulhattak panaszaikkal 
az ismerős asszisztensekhez. Szer-
kesztőségünk szerette volna hiteles 
forrásból tájékoztatni Vásárhely 

Hamarosan téliesítik  
a mólókat Mártélyon

 Arra kérik a csónaktulajdono-
sokat, hogy legkésőbb december 
6-ig szállítsák el a holtágról vízi 
járműveket.
Ahhoz, hogy a téliesítés akadály-
mentesen elvégezhető legyen, a 
kikötött csónakokat el kell szál-
lítani. A munkák december 7-én 
kezdődnek meg. Az otthagyott 
vízi járműveket elszállítják és 
azokat a tulajdonosok csak díjfi-
zetés ellenében válthatják ki.

Mártélyon lemondtak
 Apró Zoltán Lajosné és dr. 
Szöllősi Sándor, mártélyi tele-
pülési képviselők korábban még 
a képviselő-testületnek a fel-
oszlatását szerették volna elérni, 
azonban azonnali hatállyal ők 
mondtak le képviselői mandátu-
mukról.
Lapunkban is olvashattak már 
arról, hogy Mártélyon forr a le-
vegő, ugyanis egyesek nagyon 
szeretnék Dr. Putz Anita függet-
len polgármestert elmozdítani 
a székéből. Minden bizonnyal 
éppen azok a képviselők, akikkel 
nyáron Lázár János beszélgetett a 
falu ügyeiről.
A képviselő-testület összehívá-
sára és ezáltal feloszlatására jelen 
rendkívüli helyzetben nincs le-
hetőség, ezért, ahogy Putz Anita 
Facebook-oldalán írja, a felosz-
latás tárgykörében a képviselők 
egyenként, írásban döntöttek.
Ahogy a mártélyi polgármester 
oldalán olvasható, a képviselők 
pótlása a 2019. október 13-i már-
télyi önkormányzati képviselő 
választás kislistás eredményének 
figyelembevételével fog megtör-
ténni.

Elfelejtett	mellékutak
 Szinte elkerüli Csongrád-Csa-
nád megyét a kormány 2022-ig 
tervezett közúti felújítási prog-
ramja. Csak két mellékút jutott 
fel az országos projektlistára, az 
egyik Székkutast érinti.
Nagyszabású közúti felújítási 
programot hirdetett ki a kor-
mányzat a Magyar Közlönyben. 
2020 és 2022 között összesen 157 
milliárd forintot biztosít forrás-
ként az állam a kiemelt társadal-
mi igények alapján összeállított 
fejlesztési lista megvalósításá-
hoz. A kormányhatározat mel-
lékletében 82 projekt szerepel, 
ami közel 100 útszakaszt jelöl 
meg, ahol beruházást terveznek.
Csongrád-Csanád megye közút-
hálózatát két mellékúton érinti a 
program: a Derekegyházat Nagy-
mágoccsal és Székkutassal ösz-
szekötő 4405 jelű út 16 kilométer, 
míg a Szentest Orosházával ösz-
szekötő 4406 jelű út 13 kilométer 
hosszan újulhat meg az elkövet-
kező években.
Nem került be a programba a 45. 
számú főút Szentes és Hódme-
zővásárhely közötti, és a 451-es 
út Csongrád és Szentes közötti 
szakasza sem.

RÖVIDENKerékpárút • 72 kilométeres új nyomvonal

Bővülne 
az	úthálózat

B. D.

	 14	kilométer	hosszan	 fel-
újítaná	és	szélesítené,	72	ki-
lométeres	 új	 nyomvonalon	
pedig	 bővítené	 külterületi	
úthálózatát	 Hódmezővá-
sárhely	 a	 Modern	 Városok	
Program	 kerékpárút-fej-
lesztési projektjének része-
ként.
 Meglévő utak korszerűsítésével 
és új, a városhatárt övező vegyes 
forgalmú mezőgazdasági utak 
építésével teljesítené a külterületi 
kerékpárúthálózat fejlesztését a 
vásárhelyi önkormányzat – derül 
ki a műszaki előkészítésre vonat-
kozó közbeszerzési felhívásból, 
amit a napokban tettek közzé. Már 
írtunk róla, hogy a kormányzattal 
2017-ben született együttműködési 
megállapodás alapján a város térsé-
gében 117 kilométer hosszúságban 
külterületi kerékpárút épülhet ki. A 
projekt első felére vonatkozó terve-
zési munkákat már október elején 
meghirdették.
A november eleji kiírás szerint 
több, már meglévő útszakaszon, 
így például a Rárósi út az elkerülőn 
túli, továbbá a Bodzási út Tiszáig 

vezető részén, illetve az Erzsébet 
és Szikáncs közötti úton felújítanák 
az útpályát összesen 14 kilométer 
hosszan, továbbá lehetőség szerint 
ki is szélesítenék.
A Rárósi út 13,6 kilométerrel meg-
hosszabbodna a Székkutast Nagy-
mágoccsal összekötő 4405-ös út 
felé. Kishomok és Batida között 6,1 
kilométeren, a Tisza-gáton a Lúd-
vári szivattyúteleptől Mártélyig 11 
kilométeren, Barattyos és Mártély 
között 8,7 kilométeren épülne me-
zőgazdasági út. A Tiszai út földút 
nyomvonalán 4,8 kilométeres sza-
kasz létesülne a töltésig.
 
A 45-ös és a 47-es főút között, a 
Rárósi utat keresztezve 9,1 kilo-
méteren épülne mezőgazdasági út. 
Csomorkány és Erzsébet között 6,9 
kilométeres, Szikáncsnál 7,5 kilo-
méteres, az Ördöngös-majortól De-
rekegyházig 1,8 kilométeres, végül a 
Tompahátnál 2,7 kilométeres új út 
kialakítását készítettné elő a hód-
mezővásárhelyi önkormányzat.
A fenti útszakaszok tervezésének 
és engedélyezésének előkészítésére 
december 7-ig tehetnek ajánlatot a 
műszaki előkészítésben jártas vál-
lalkozások. 
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Sűrűbb	buszjáratok	
- jobb csatlakozás
CSIRÁK DALMA

	 November	 5-én	 lakossá-
gi	 fórumot	 tartottak	 a	 Pol-
gármesteri	 Hivatal	 Dísz-
termében. A fórum témája 
Hódmezővásárhely	 tömeg-
közlekedése	 volt.	 Az	 ismét	
kihirdetett	 rendkívüli	 ál-
lapot ráadásul új megoldá-
sokat	 is	 követel	 a	 várostól	
is,	 amelynek	 az	 állandó	 és	
hosszútávú	 célja	 az,	 hogy	
a	 helyi	 tömegközlekedés	
fenntartása	ne	kerüljön	töb-
be,	mint	a	jelenlegi	ritkán	és	
sokszor	 üresen	 közlekedő	
járatok.
 Ahogy arról mi is írtunk, a la-
kossági fórumot Jovány Gyula vál-
lalkozó több körjárat összehangolt 
működéséről szóló tervet prezentált.
A szinte az egész várost behálózó öt 
körjárat mindegyike érintené a nagy 
áruházakat, a kórházat és a piacot. 
A Hősök tere lenne az a pont, ahol 
átszállási lehetőség nyílna a más 
tömegközlekedési eszközökre való 
átszállásra.
A város célja is az, hogy az új kör-
járatok mindegyike átszállás nélkül 
elérje a Tram Train megállóját, a 
bevásárlóközpontokat, a piacot, a 
strandot és a kórházat, valamint le-
hetőség szerint a buszpályaudvart, a 
temetőket és az iskolákat is.
Elhangzott, hogy Kishomokon ki-
sebb járműveket kellene használni, 
hiszen az ottani útviszonyok nem 
bírnák el a nagyobb buszokat. A 
körjáratok reggel 7 -től délig, majd 
délután 14-19 óra között járnának 

óránként, és a tervek szerint a sok 
embert foglalkoztató, távol lévő 
munkáltatókkal egyeztetnének a 
menetrendet illetően.
Jovány Gyula alaposan körüljárta 
a jelenlegi tömegközlekedési szo-
kásokat, számolta az utasokat, és 
figyelte milyen időpontokban, mi-
lyen járatokon használják többen a 
buszokat.
A jegyárakról is szó esett, megírtuk, 
hogy november 1-től a helyközi já-
ratokat nem lehet helyi jegyekkel, 
bérletekkel használni, ez a jegyek 
tekintetében annyit tesz, hogy a he-
lyi 210 forint értékű jegyet nem lehet 
használni, a helyközi, 250 forintért 
vehető jegyet kell érvényesíteni.
Márki-Zay Péter polgármester 
elmondta, hogy a választási ígére-
teknek megfelelően a vásárhelyiek 
a Vásárhely kártyával ingyenesen 
használhatják majd a helyi járato-
kat, ráadásul a városkártya bérlet-
ként fog működni.
Visszajelzéseik alapján egy héten 
belül véglegesíti a város a járattervet 
és új pályázatot írnak ki, melyre a 
Volánbusz mellett más szolgáltatók 
jelentkezését is várják, a tiszta ver-
seny és az alacsony árak érdekében.
Várhatóan jövő év első félévében 
kerül sor a járatok bevezetésére, de 
utána is módosíthatnak a megál-
lókon és útvonalakon, amennyiben 
szükséges.
Ha ezek a tervek valóra válnak, 
Hódmezővásárhely belterületén élő 
lakosságának 99%-a a lakóhelyétől 
számítva 500 méteren belül felszáll-
hat egy helyi járatra, ami Vásárhely 
kártyával ingyenes lesz. 

 ÓRÁNKÉNT JÁRNÁNAK EZEKEN AZ ÚTVONALAKON A BUSZOK lakosságát, ezért a helyi kórházhoz 
fordultunk levélben. Választ onnan 
mostanáig nem kaptunk. 
A Szegedi Tudományegyetem 
Szent-Györgyi Albert Klinikai Köz-
pont Onkoterápiás Klinikájának 
honlapján viszont azt a tájékozta-
tást találtuk, hogy „a szakma sza-
bályainak megfelelő orvos-szakmai 
és betegbiztonsági körülményeket 
jelenleg csak a szegedi telephe-
lyünkön tudjuk biztosítani.” Ezért a 
hódmezővásárhelyi onkológiai ellá-
tást átmenetileg felfüggesztették, a 
betegek ellátása Szegeden történik 
az egykori körintenzív helyén kiala-
kított onkológiai részlegen. (6720 
Szeged, Korányi fasor 7.). 
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A	városvezetés	alig	kap	
tájékoztatást
BOTTYÁN RÓBERT

	 Érdekesség,	 hogy	 Makó	
polgármestere részletes ko-
ronavírus	 adatokat	 közölt	 a	
város	 oktatási	 intézménye-
iről.	Hódmezővásárhelyen	is	
önkéntes	 adatszolgáltatást	
kértek,	 de	 itt	 nem	 kaptak	
mindenhonnan.	 Pedig	 ez-
által	 tűpontos	képet	 lehetne	
kapni	 a	 helyi	 iskolák	 fer-
tőzöttségéről.	 Cseri	 Tamás	
önkormányzati	 képviselő	
nem	 érti,	 milyen	 adatok-
ra	 van	még	 szükség,	 hiszen	
a	vírus	 itt	van,	de	szerinte	a	
városvezetés	nem	tesz	sem-
mit. 
 Farkas Éva, Makó fideszes pol-
gármestere egyik online tájékozta-
tójában elmondta, az oktatási intéz-
mények szinte gócpontokká váltak a 
városban. Mindezt azért jelenthette 
ki, mert részletes információkat 
kapott az összes helyi intézménytől.  
Érdekes összevetni, hogy Makón 
minden információt megkapott a 
város vezetése, de Vásárhelyen ez is 
problémába ütközik. 

Megszólal	Árva	László
 Dr. Berényi Károly alpolgármes-
tere önkéntes adatszolgáltatást kért. 
Összesítése szerint az adatszolgál-
tatásra felkért oktatási intézmények 
és háziorvosok 70%-a válaszolt. A 
maradék 30%-ba tartozik a tan-
kerülethez tartozó Németh László 
Gimnázium és Általános Iskola is. 
Berényi közlése szerint az iskola 
igazgatója azzal hárította el a ké-
rést, hogy nem akarja terhelni a 
munkatársait egy újabb feladattal. 
A tankerülettől pedig nem kaptak 
információt a Városházán. 
Berényi Facebookos tájékoztatá-
sához szólt hozzá többször is Árva 
László igazgató. Kifejtette, hogy a 
digitális tanrendről, vagy az iskola 
bezárásáról nem a Tankerületi Köz-
pont dönt ennek vagy annak a ja-
vaslatára, hanem az operatív törzs, 
illetve az egészségügyi hatóság. Ép-
pen ezért „a felelősség- és hatáskörök 
pontosan meghatározottak a közigaz-
gatásban. Ezeket kell betartani, és ezen 
belül (!) döntéseket hozni.” 
Árva ezt követően felidézte, amit 
a polgármester felé már egyszer a 
közelmúltban nyilvánosan megfo-

galmazott: „a Németh László Gimná-
zium, Általános Iskola igazgatójaként, 
száz pedagógus és több mint ezer ta-
nuló felelős vezetőjeként – tisztelettel 
arra kérem, hogy a jövőben pártpo-
litikai propagandájában iskolánkat, 
valamint tisztességes és magas szín-
vonalú munkát végző pedagógusain-
kat semmilyen formában ne használja 
fel!”
Berényi szerint a feltételezés is sér-
tő, hogy az iskolát és a pedagóguso-
kat fel akarják használni pártpoliti-
kai célokra. „Sajnálom, ha nem látta 
kérésem célját. Bár gondolom egyet ért 
azzal, hogy az embereknek joguk van a 
hiteles tájékoztatáshoz. Csupán ehhez 
kértem segítségét” – fűzte hozzá az 
alpolgármester.

Kommentcsata 
-	miközben	az	igazgató	
nem áll szóba  
a	városvezetéssel

 A Németh László igazgatója egy 
újabb hozzászólásban megemlítet-
te, hogy az alpolgármester negatív 
színben tüntette fel az iskolát. Beré-
nyi szerint félreértés történt, nem az 
iskolát tüntette fel negatív színben, 
„hanem az Ön kérésemmel szembeni 
hozzáállását”. A most leírt aggályait 
tisztázhattuk volna már régen, ha 
szóba állna a jelenlegi városvezetéssel 
– tette hozzá. 
Árva László végül felidézte, hogy at-
tól a jelentéstől, amit a fenntartóhoz 
kell minden nap küldeniük, Berényi 
egy eltérő tartalmú adatszolgálta-
tást kért az iskoláktól. Például nem 
osztályok szerint, hanem életkori 
bontásban kérték a fertőzés, illetve 
a kontakt miatt hiányzók számát. 
„Ezeket az adatokat városi szinten az 
Ön gyermekorvos kollégái valószínűleg 
naprakészen ismerik” – fogalmazott. 
Berényi Károly elárulta, a Szakkép-
ző Centrum három középiskolája a 
központjuknak küldött jelentésüket 
ugyanazzal a gombnyomással el-
küldik nekik is. Az iskolai osztályok 
életkorát meg tudják ők is becsülni 
és miután nem tudományos fel-
mérést végeznek, csak tájékoztató 
adatokat gyűjtenek, nincs akkora 
jelentősége a pontos életkori beso-
rolásnak. 

Cseri	Tamás:	a	vírus	itt	
van,	de	a	városvezetés	
nem tesz semmit 

 „Pontosan tudják, hogy a vírus 

milyen nagyságrendben van jelen, de 
nem tesznek semmit. Csak kommuni-
kálnak és vádaskodnak. Nem az a baj 
tehát, hogy nincs több adat hanem, 
hogy nincs több akarat” – fogalma-
zott közösségi oldalán a Fidesz-Sze-
retem Vásárhelyt önkormányzati 
képviselője a dr. Berényi Károly 
alpolgármester által bemutatott ön-
kéntes adatszolgáltatásra reagálva.
Cseri Tamás emlékeztetett: a Fidesz 
képviselői még szeptember ele-
jén egy intézkedéscsomagot adtak 
át a polgármesternek, amellyel a 
járvány terjedését szerették volna 
megfékezni. Ezt nem támogatta a 
polgármester, helyette viszont arról 
beszélnek, hogy a kormány nem kö-
zöl adatokat. 
„Mégis milyen adatokra van még 
szüksége Márki-Zay Péternek, hogy 
megértse, a vírus itt van közöttünk? 
Azok után, hogy egy felelőtlen vá-
rosházi vezető miatt még a hivatal 
működését is korlátozniuk kellett? 
Milyen adatok kellenének még Berényi 
alpolgármesternek ahhoz, hogy fel-
fogja: egyre több a megbetegedés vá-
rosunkban?” – tette fel a kérdéseket 
a képviselő. 
Szerinte, – mivel a fertőzöttségi 
adatok jelentős részét megkapják az 
iskolákra és háziorvosi rendelőkre 
vonatkozóan, – az egész csak elte-
relés. 
„Érdemi lépést nem tesznek, csak 
mutogatnak a kormányra. Ennyi telik 
tőlük, mást nem is várhatunk. Vásár-
helyen az érdemi cselekvés most is 
a politikai kampány mögé szorult. A 
vásárhelyiek továbbra sem számíthat-
nak a városvezetésre, maguk vannak a 
bajban” – zárta gondolatait Cseri.

Petíció	indult	a	nyilvános	
iskolai	és	óvodai	
járványügyi	adatokért	

 Dr. Berényi Károly alpolgármes-
ter felhívta rá a figyelmet, hogy 
megalakult a Vírushelyzet Akció-
csoport, akik petíciót nyújtanak be 
Pintér Sándornak az Operatív Törzs 
vezetőjének és Hajnal Gabriellának 
a Klebelsberg Központ elnökének. A 
petíciót mindenki aláírhatja a terjed.
ahang.hu/campaigns/virushelyzet 
weboldalon. 
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Mit tegyünk 
ha	elkaptuk 
a	COVID-19-et?
Tájékoztató	 covid-19	 fertőzésben	 szenvedő,	 vagy	 erre	
gyanús betegeknek
 Dr. Berényi Károly alpolgármester, gyermekorvos összeállította 
COVID-gyanú esetére a teendőket. 

Adminisztratív	teendők:
• Értesítse háziorvosát fejfájás, láz, köhögés, gyengeség, íz-és szaglás-

vesztés esetén.
• Semmiképp ne menjen be a rendelőbe előzetes telefonos megbeszélés 

nélkül.
• Miután megtörtént az ellenőrzőlista felvétele és alapos a gyanú 

COVID-19 fertőzésre PCR tesztet rendelnek el.
• Az OMSZ munkatársai felveszik Önnel telefonon a kapcsolatot (kb. 1-5 

nap, leterheltségtől függően) és egyeztetnek mikor és hol történik meg 
a mintavétel.

• Fontos, hogy háziorvosának jó telefonszámot és tartózkodási helyet 
adjon meg - sokszor a tartózkodási hely nem azonos a lakcímmel.

• Ha megtörtént a mintavétel kb. 2-4 nap múlva megjelenik a lelet az 
EESZT rendszerben illetve elérhetővé válik az ügyfélkapu e-egészség-
ügy rendszerében. Akinek van ügyfélkapu hozzáférése az tudja saját 
magának ellenőrizni az eredményét! Akinek nincs, annak háziorvosa 
meg tudja nézni a leletet az EESZT-ben.

• Fontos: a háziorvosok nem tudják gyorsítani a mintavételt, az ered-
mények kiállítását, ez automatikus folyamat, és a háziorvos nem tud 
beleszólni a rendszer működésébe.

• Amennyiben COVID-19 fertőzés gyanúja áll fent – a tünetek alapján 
– mindenki tartsa be az önkéntes karantén előírásait. Ez azt jelenti, 
hogy otthonukat ne hagyják el, hacsak nem mintavételre mennek. (sok 
esetben, főleg nagyvárosokban az OMSZ leterheltsége miatt mintavételi 
pontokat állítottak fel)

• A karantén a tünetek megjelenésének napjától min. 10 napig tart.
• A karantén feloldásához további tesztre nincs szükség.
• Munkába álláshoz csak és kizárólag egészségügyi dolgozóknak van 

szüksége negatív teszteredményre!
• Amennyiben ön dolgozik értesítse munkahelyét a betegség fennállásá-

ról, beszélje meg a táppénz feltételeit és feltétlenül tájékoztassa házior-
vosát is a táppénzigényről.

• Amennyiben kiskorú gyermekkel él egy háztartásban feltétlenül tájé-
koztassák a gyermekorvost is a betegség fennálltáról.

	Otthoni	teendők:
• Izoláció a család többi, egészséges tagjától (otthon is maszk, lehetőség 

szerint külön szoba, fürdő időben elosztott használata)
• Rendszeres kéz és felületfertőtlenítés megfelelő fertőtlenítő szerekkel.
• Bőséges folyadék fogyasztás, min 2liter/nap, de láz esetén több is lehet
• C-vitamin 1000mg/nap,
• D3-vitamin 3000NE/nap
• Magnézium: 300-400 mg/nap
• Szelén : 55 mcg/nap (spenót, brokkoli, káposzta, banán, kiwi, szőlő, 

narancs, tengeri halak, diófélék, teljes kiőrlésű gabona)
• Cink: 10 mg/nap (spenót, pulyka, marha, bárány, juharszirup)
• Lázcsillapítás, izomfájdalom, fejfájás esetén:
• Paracetamol 3-4 x 500mg,
• Ibuprofen max:600mg/nap
• Metamizol (algopyrin) 3-4 x 500mg/nap
Köhögéscsillapítást háziorvos által felírt vényköteles gyógyszerekkel 
javasolt végezni, de sokat segít a mézes tea és ha hason fekszünk vagy 
félülő-ülő helyzetben vagyunk.
Amennyiben lehetőség van rá, ajánlott a napi 1-2 x vérnyomásmérés, 
gyakori tünet ugyanis az alacsony vérnyomás.
Naponta mérjünk lázat.
Naponta egyeztessünk háziorvosunkkal állapotunkról.
A betegség lezajlása után 4-6 héttel ismét telefonos egyeztetés javasolt az 
esetleges szövődmények felismerésére. 
Amennyiben állapota hirtelen rosszabbra fordul, mellkasi fájdalom, ful-
ladás, nagyfokú gyengeség jelentkezik azonnal hívja a Mentőszolgálatot a 
112 telefonszámon! 
Ha kérdése van hívja háziorvosát. Mivel a telefonvonalak nagyon leterhel-
tek, lehet hogy többször is kell próbálkozni a telefonálással... 

A	házi	karantén	szabályai:
• Ha lehetséges tartózkodjon külön szobában vagy helyiségben család-

tagjaitól és aludjon külön hálószobában!
• Közös helységek használatakor viseljen orrot és szájat eltakaró masz-

kot!
• Igyekezzen mindig legalább 1,5 méter távolságot tartani a családtagok-

tól!
• Ne ölelje, ne puszilja meg szeretteit!
• Gondosan ügyeljen a személyes higiéniára, mosson rendszeresen kezet, 

alaposan és gyakran takarítson, szellőztessen!
• A család minden tagja különítse el saját evőeszközeit, amelyeket min-

den étkezés után mosson el!
• A konyhát ne családtagjaival egyszerre használja, étkezzen tőlük külön 

időpontban vagy a szobájában!
• Ha megoldható, használjon külön WC-t, fürdőszobát! Ha nem, akkor 

figyeljen a gyakori fertőtlenítésre illetve a nap végén utolsóként hasz-
nálja a fürdőszobát!

• Szennyesét gyűjtse külön!
• Végezzen rendszeres testmozgást otthon, ami csökkenti a stresszt! 

Amíg jó idő van, tartózkodjon minél többet a szabadban, de csak a saját 
kertben! 
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Szigorításokat	
vezettek	be
VV INFORMÁCIÓ

	 Bevezetésük	 előtt	 mind-
össze	másfél	órával	jelentek	
meg	a	Magyar	Közlönyben	a	
november	 11-én	 nulla	 órá-
tól	életbe	lépő	új	intézkedé-
sek,	közöttük	számos	olyan,	
amit	az	ellenzéki	pártok	he-
tek	óta	 ajánlottak	már,	de	 a	
kormánypárti	 sajtó	 hango-
san elutasította azokat.  Az 
új szabályok december 11-ig 
egészen	biztosan	érvényben	
maradnak.
 Bevezetésük előtt másfél órával 
jelentek meg a Magyar Közlönyben a 
november 11-én nulla órától életbe-
lépő intézkedések, amik december 
11-ig egészen biztosan érvényben 
maradnak.

Ezek a következők:
• Este 8 óra és reggel 5 óra között ki-

járási tilalom lép életbe, minden-
kinek haza kell érnie este 8 óráig. 
A kijárási tilalom alóli mentesülés 
egyik esete a munkavégzés, ame-
lyet azonban igazolni szükséges, 
megfelelő formanyomtatványon.

• Minden gyülekezés tilos.
• Az éttermek vendéget nem fogad-

hatnak, vendégnek ott csak az étel 
elvitele céljából lehet tartózkodni. 
Az üzemi étkezdék nyitva tarthat-
nak.

• Az üzletek – a gyógyszertárak és 
a benzinkutak kivételével – este 7 
óráig maradhatnak nyitva

• A szállodák turistákat nem, csak 
üzleti, gazdasági vagy oktatási 
célból érkezett vendégeket fogad-
hatnak.

• Mindennemű rendezvény meg-
tartása tilos, ideértve a kulturális 
eseményeket, valamint a karácso-
nyi vásárokat. A vallási közössé-
gek szertartásai a vallási közösség 
döntése szerint tarthatóak meg. A 
Kormány felkéri a vallási közössé-
geket, hogy a szertartásaik során a 
magatartási szabályokat az álta-
lános szabályokkal összhangban 
határozzák meg.

• A sportmérkőzéseket zárt kapuk 
mögött kell megtartani.

• Az egyéni szabadtéri sportok 
gyakorlása engedélyezett. A vo-
natkozó jogszabályok szerint 
versenyszerűen sportolók e tevé-
kenységükben nem korlátozható-
ak.

• A szabadidős létesítmények hasz-
nálata tilos, beleértve különösen 
a fitnesztermeket, fedett uszodá-
kat, múzeumokat, könyvtárakat, 
mozikat és állatkerteket, kor-
csolyapályákat.

• A bölcsődék, az óvodák és az ál-
talános iskolák a 8. osztályig a 
megszokott rend szerint nyitva 
tartanak. Az iskolák a középfokú 
oktatásban 9. osztálytól digitális 
munkarendben működnek. A kö-
zépfokú intézmények kollégiumai 
az iskolaigazgató döntése szerint 
működnek.

• Az egyetemek, főiskolák digitális 
munkarendre térnek át. A fel-
sőoktatási intézmények kollégiu-
mai bezárnak.

• Magán és családi rendezvények 
(például: születésnap) 10 főig 
megtarthatóak.

• Temetés legfeljebb 50 fővel tart-
ható meg.

• Esküvők lakodalom nélkül tartha-
tóak meg, azonban az eseményen 
csak meghatározott személyek 
vehetnek részt.

• Kórházak, iskolák, óvodák, 
bölcsődék dolgozóit és a szociális 
intézményben dolgozókat – külön 
kormányrendeletben foglaltak 
szerint – hetente tesztelni kell.

A maszkviseléssel és távolságtartás-
sal kapcsolatosan eddig bevezetett 
szabályok továbbra is érvényesek, 
azzal, hogy a 10 000 főnél nagyobb 
település egyes közterületein a 
maszkviselés kötelező. A területek 
kijelölése a polgármester feladata. 
Sporttevékenység során, valamint a 
parkokban, illetve zöldterületeken a 
maszk viselése továbbra sem köte-
lező. Hódmezővásárhelyen jelenleg 
a vasúti-, (Népkerti megálló és a 
Nagyállomás) és a buszpályaudvar 
területén, a buszmegállók területén 
és a piac teljes területén kötelező 
a maszkviselés, de ez, ha nőnek az 
esetszámok, bármikor módosulhat.

GYÁSZ • Halálukkal súlyos veszteség érte a várost

Három	Pro	Urbe-díjas	
hunyt	el
MUNKATÁRSUNKTÓL

	 Rövid	 időn	 belül	 három	
Pro	 Urbe	 díjasát	 is	 elveszí-
tette	 Hódmezővásárhely.	
Meghalt	 Dr.	 Kozma	 János,	
Tóth	 Károly	 és	 Mészáros	
Antal János. 
 Dr. Berényi Károly alpolgármes-
ter, gyermekorvos hivatalos face-
book-oldalán búcsúzott mindenki 
Kozma doktor bácsijától: „Elment 
a helyi gyermekgyógyász társadalom 
szeretve tisztelt doyenje” - írta. 

Dr. Kozma János (1933 – 2020) 
több vásárhelyi generációnak volt 
gyermekorvosa 62 év (!) alatt, amíg 
szeretett hivatását gyakorolta. Bete-
gei és a vásárhelyi szülők sokasága 
nagyon szerették és tisztelték meg-
bízható szakmai munkáját, kedves 
nyugodt személyiségét.
Berényi doktor úr búcsújában meg-
említi, hogy vásárhelyi gyermek-

orvos kollégái mindig is példaké-
pünknek tartották őt. Kozma János 
szakmai felkészültsége, napra kész 
tájékozottsága, hivatástudata és 
irigylésre méltó teherbírása, egyé-
nisége nem csak a gyermekorvosok 
között, hanem a kis páciensek köré-
ben is nagyon népszerűvé tette. 
„amikor a gyógyult, mosolygós gyer-
mekszemekbe nézünk, már nincs is 
szükség más elismerésre. Vajon hány 
ezerszer kapta meg ezt az elismerést 
Főorvos Úr?” -teszi fel a kérdést Be-
rényi doktor.
Kozma János 2004-ben kapta meg 
Hódmezővásárhely Pro Urbe díját. 
Idén a felújított Vásárhely Egész-
ségügyéért díjat vehette át.
69 éves korában meghalt Tóth 
Károly. 1979-ben megalapította 
néhány társával a Vakok és Gyen-
génlátók Hódmezővásárhelyi Szö-
vetségét. Ennek elnöke volt közel 40 
éven keresztül. Társadalmi munká-
ját mind a Vakok és Gyengénlátók 

Csongrádi Egyesülete, mind az 
országos vezetőség több díjjal is 
elismerte. Hódmezővásárhely Pro 
Urbe díjjal tüntette ki 2012-ben. Az 
elmúlt években súlyos betegséggel 
küszködött. A Covidból még felépült. 
November 11-én hunyt el.
Elhunyt Mészáros Antal János, a 
CSOMIÉP  ügyvezető igazgatója. 
2005-ben a Pro Urbe Hódmezővá-
sárhelyért kitüntetést kapta meg. 
Nevéhez fűződik több mint negyven 
szabadalom. Munkásságát Kiváló 
Újító cím ezüst fokozatával 1974-
ben, arany fokozatával 1976-ban és 
1980-ban, kiváló dolgozó 1976, 1988 
és 2001-ben. A VOSZ 2002 évben ju-
talmazta az év vállalkozója kitüntető 
címmel. 2002-ben részesült szinten 
az Innovációs Nagydíjban. 2003-ban 
a termelővállalkozások kategóriájá-
ban a legdinamikusabban fejlődő 
cégnek járó különdíj illette meg. 

DR. KOZMA JÁNOS TÓTH KÁROLY MÉSZÁROS ANTAL JÁNOS

SZENNYVÍZTISZTÍTÓ • Már tervezéskor alábecsülték az árat

Ez	a	fejlesztés	nem	most	
bukott el
BÍRÓ DÁNIEL

	 2016-ban	 jelentősen	 alá-
becsülhették	 a	 hódmezővá-
sárhelyi	 szennyvíztisztító	
fejlesztésének	 költségét.	 A	
projektre elnyert uniós tá-
mogatás	már	2017-ben	nem	
fedezte	 a	 bekerülési	 összeg	
felét sem. A mai árakon pe-
dig	a	harmadára	sem	elég.
 Ha elbaltázták, akkor jó régen 
vették kézbe azt a szerszámot, 
amivel hazavágták Hódmezővásár-
helyen a modernizációra szoruló 
szennyvíztisztító fejlesztését. A 
történet 2016-ra nyúlik vissza. Az 
év március 25-én született meg a 
támogatási döntés a közel másfél 
milliárd forint uniós forrás bizto-
sításáról. A beruházásra vonatkozó 
közbeszerzési felhívást 2016. de-
cember 30-án tette közzé az önkor-
mányzat.

Eredményt 2017 szeptemberében 
hirdettek – pontosabban nem hir-
dettek. A dokumentumban azt írták: 
„eredménytelen, tekintettel arra, hogy 
az ajánlattételi határidő lejártáig 4 db 
ajánlatot nyújtottak be, azonban mind 
a 4 ajánlattevő megajánlása meg-
haladja a rendelkezésre álló anyagi 
fedezet összegét.”
És nem kicsit. A legolcsóbban, 3 
milliárd 883 millió forintért a Veo-

lia Water Solutions & Technologies 
Zrt. vállalta volna a munkát. A leg-
magasabb ajánlat meghaladta a 4,3 
milliárd forintot. Ez azt jelenti, hogy 
a pályázati siker után 18 hónappal 
az elnyert támogatás mindössze 40 
százalékát fedezte volna a fejlesztés 
teljes bekerülési költségének.
Arra vonatkozó hírt, vagy bejelentés 
nyomát nem találtuk, aminek kö-
szönhetően bármilyen állami plusz-
forrás ígérete előrelendíthette volna 
a beruházást.
A helyzet – mily meglepő – azóta 
nem javult. Az új városvezetés által 
idén márciusban kiírt közbeszerzés 
a napokban zárult le. Két érvényes 
ajánlat futott be. A kettő közül ez-
úttal is a Veolia Water Solutions & 
Technologies Zrt. adta a legkedve-
zőbbet: 4 milliárd 783 millió forin-
tért vállalta volna a megbízást. A 
fentiek tükrében nem véletlen, hogy 
ez az eljárás is eredménytelenül zá-
rult. 
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Színes

Dr. Mester János
(MEDI-RIAN Bt.)
Andrássy út 10-12.
62/242-042
H-Sz-Cs-P: 09.00-12.00
K: 13.00-16.00

Dr. Mónus Ildikó
(Dr. Mónus Eü. és Szolg. Bt.)
Andrássy út 10-12.
62/239-977
H-SzP: 09.00-12.00
K-Cs: 13.00-16.00

Dr.	Borbáth	Árpád
(Dr. Borbáth Eü. Szolg. Bt.)
Nyizsnyai u. 1.
62/249-441
H-Sz-P: 08.00-11.00
K-Cs: 13.00-16.00

Dr.	Kovács	Andrea
(Kovács MED Eü. Szolg. Kft.)
Lázár u. 10.
62/222-312
H-Sz-P: 07.30-11.00
K-Cs: 12.00-15.30

Dr.	Cs.	Szabó	Zsuzsanna
(Dr. Cs. Szabó MED Bt.)
Agyag u. 11.
62/238-596
H-Sz-P: 08.00-11.30
K-Cs: 14.00-17.00

Dr. Rajcsányi András
(Dr. Rajcsányi és Társa Bt.)
Agyag u. 11.
62/242-395
H-Sz-P: 08.00-11.30
K-Cs: 14.00-17.30

Dr.	Földesi	Gyöngy
(MANDRAGÓRA Eü. Bt.)
Agyag u. 11.
62/245-494 
H-Sz: 13.30-16.30
K-Cs: 9.00-12.00
P: 12.30-15.30
Serháztér u. 6.
H-Sz-P: 09.30-11.30
K: 12.30-14.30

Dr. Bálint László
(Dr. Bálint 2000 Eü. Bt.)
Rárósi u. 13.
62/676-090
H-Sz: 13.00-17.00
K-Cs: 7.30-12.00. P: 8.00-11.00

Dr.	Kovács	Ildikó
(Grezsa és Társa Bt.)
Jókai u. 45.
62/533-133
H-Sz-P: 08.00-12.00
K: 14.00-18.00
Cs: 12.00-18.00

Dr.	Szili	Károly,	 
Dr.	Sziliné	Dr.	Dézsi	Csilla

(HÓD-MED 2000 Eü. Bt.)
Bajcsy Zs. u. 39.
62/222-453
H-Sz: 08.00-11.00
K-Cs: 13.00-15.30
P: 13.00-16.00

Dr. Dányi Ilona
(FEMINA-MED Kft.)
Bajcsy Zs. u. 39.
62/220-882
H-Sz-P: 07.00-10.00
K-Cs: 12.00-15.00

Dr. Deák Gábor
(Dr. Deák Gábor MED Eü. Bt.)
Széchenyi tér 19.
62/242-817
H-Sz-P: 8.00-11.00
K-Cs: 15.00-18.00

Dr.	Bodrogi	Nikolett
(Bodrogi MED Egészségügyi Szol-
gáltató Bt.)
Tornyai u. 7.
62/241-081
H-Sz-P: 08.00-11.00
K-Cs: 13.00-16.00

Dr.	Nagy	István
(SUSÁN-MED Eü. és Szolg. Bt.)
Tornyai u. 7.
62/241-081
H-Sz-P: 14.00-18.30
K-Cs: 08.00-12.30

Dr. Hernádi Károly
(Dr. Hernádi és Társa Eü. Szolg. Bt.)
Széchenyi tér 19.
62/242-817
H-Sz-P: 08.00-11.00
K-Cs: 13.00-16.00

Dr.	Spiák	Marianna
(Kertvárosi Medicina Bt.)
Medgyessy F. u. 6/C.
62/245-036
H-Sz-P: 08.00-11.00
K-Cs: 13.00-16.00

Dr. Mekkel Gabriella
(AD-PENTA Bt.)
Pető Ferenc u. 4.
62/663-995
H-Sz-P: 08.00-11.00
K-Cs: 14.00-17.00

Dr.	Tóth	Éva
(MEDOLOR Bt.)
Agyag u. 11.
62/238-226
H-Sz-P: 09.00-12.00
K-Cs: 13.00-16.00

Dr. Téczeli Ildikó
(Téczeli és Társa Bt.)
Zrínyi u. 4. Szikáncs
62/240-442
H-Sz-P: 07.00-10.00
K-Cs: 12.00-15.00

Dr.	Vígh	Edit
(Szántai-MED Járóbeteg Orvosi 
Ellátó Bt)
Medgyessy F. u. 6.
62/238-829
H-SZ-P: 09.00-12.00
K-CS: 12.30-16.00

Dr.	Riesz	Paula
(SZÁNTAI-MED Bt.)
Andrássy út 10-12.
62/248-855
H-Sz-Cs-P: 09.00-12.00
K: 12.00-15.00

Dr.	Kovács	Ildikó
(Grezsa és Társa Bt.)
Szegfű u. 2.
62/240-411
H-Sz: 14.00-18.00
K-Cs-P: 08.00-12.00

Dr.	Török	Katalin
(Dr. Török Katalin MED Eü. és 
Szolg. Bt.)
Rárósi u. 13.
62/241-717
H: 8.00-12.00
K: 13.00-17.00
Sz: 7.30-12.00
Cs: 13.00-17.00
P: 7.30-11.00

Háziorvosok,	fogorvosok	
elérhetőségei
Hódmezővásárhely	területén	praktizáló	háziorvosok	elérhe-
tőségei,	rendelési	körzetük	az	alábbiakban	tekinthetők	át

ZENE • A fiatal vásárhelyi rapper klippet forgatott városunkban

Már Amerikából is kapott 
bíztatást	a	hódmezővásárhelyi	
LeslieTheJudge
BOROS TAMÁS

	 Bíró	László,	művésznevén	
LeslieTheJudge	fiatal	 tehet-
séges	 hódmezővásárhelyi	
rapper,	vagy	ahogy	ő	szereti	
mondani,	inkább	trapper.	21	
éves,	alkotói	pályafutásának	
tehát	az	elején	jár	még	csak,	
idén	nyáron	elkészítette	első	
videoklipjét,	 The	 beginning	
címmel. Ha megnézik a You-
Tube-on	 a	 videót,	 számos	
ismerős,	 vásárhelyi	 hely-
színnel	találkozhatnak	ben-
ne.
 Az első próbálkozásokat 2019 
nyarán készítette, akkor még telefo-
nos segítséggel, amik, ahogy mond-
ta, pusztán egy kezdetleges alap 
pozíció voltak. a YouTube-ra az első 
zenéje 2020 márciusában került ki. 
Azt a hanganyagot még egy barátja 
segítségével készítette el, mesélte, 
de júniusban már létre tudott hozni 
egy kisebb stúdiót saját otthonában.
A nevét a Németh László Gimnázi-
um lektorától, Peter Barisstól kapta. 
Egyébként is szeret külföldi embe-
rekkel ismerkedni, angol nyelven. 
Műfajilag leginkább a rap és inkább 
a trap világához sorolja magát. 
Annyiban különbözik a trap, hogy 
ott előtűnnek az autók, a tuningok. 
Leginkább Drake-et szereti ebben a 
műfajban. Elmondta, a zenei ihletet 
igazából számára a különböző ru-
hamárkák adták, amelyek ugyanúgy 
hallhatóak a zenében. 
Sokáig játszott más hangszereken 
is, legtovább dobon, és rendszeresen 

járt szolfézs órákra. A rap műfaja 
először a kosárlabdával kapcsolat-
ban fogta meg őt, ennek a szenvedé-
lyének a mai napig nagyon szívesen 
hódol.
Nyáron forgatták első videoklipjét, 
a The Beginninget, Hódmezővá-
sárhely számos pontján, amihez, 
bár nem vették szigorúan az ön-
kormányzatnál, de utánajártak az 
engedélyeknek. A járvány miatt ez 
egy kevés szereplős klip volt, segít-
ségére voltak az elkészítésben Tóth 
Roli „Kenny”, Bíró Bence és Nagy 
Dominik. Egy nap alatt, augusztus 
28-án leforgatták a klipet. Nem volt 
fix forgatókönyv, de nagyszerű buli 
volt a forgatás. Amit előre tudott,-

hogy szeretett volna felvenni,azok 
az autós részek voltak. A nap során 
jártak a Lévai utca környékén, az 
Emlékpont körül, az álló részek pe-
dig a malomnál kerültek rögzítésre.
Az egyik legfontosabb célja a zené-
vel kapcsolatban az, hogy külföldiek 
is meghallják és hogy egy bizonyos 
ismeretségi szintet megalapozzon 
a hallgatókkal. Minél több külföldi 
embert bevonni a hallgatottságába. 
Nagyon örül például annak, hogy 
egy amerikai rapperrel máris sike-
rült onine kapcsolatot kialakítania. 
A Youtube mellett (LeslieTheJudge) 
néven számos dala hallható a Spo-
tify-on is. 

A FIATALOK NAGYSZERŰ KLIPPET FORGATTAK

ADVENT • Hogy az ünnep valóban felkészülés legyen

Karácsonyra	hangolódnak
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Játékra fel! Ablakaikat dí-
szíthetik	advent	alatt	a	tabá-
ni és kincses-telepi lakosok
 A járvány ideje alatt a karácsony 
is teljesen más hangulatú lesz, mint 
ahogy eddig megszoktuk, kissé 
zártabb és borúsabb. Ezért is fon-
tos, hogy a fény eljövetelét várva, 
az ünnephez közeledve, lelkünket 
is védve tegyük szebbé, színesebbé 
környezetünket. 
Hódmezővásárhely önkormányzati 
képviselője felkarolt egy állam-
polgári kezdeményezést, és arra 

buzdítja a tabáni és a kincses-telepi 
lakosokat és üzlettulajdonosokat, 
advent alatt díszítsék ki ablakaikat. 
A nyeremény sem marad el.
Ahogy Lőkösné Nagy Sarolta ki-
találta - most, mikor kénytelenek 
vagyunk minimálisra csökkenteni 
a személyes találkozások számát, 
- szívet melengető gondolat, hogy 
december elsejétől az egész körzet 
egy nagy adventi naptárrá változhat.
A képviselőnő kiírása és Rózsa Mar-
garéta ötlete alapján a kreatív lakók 
díszíthetik az ablakaikat, a többiek 
pedig gyönyörködhetnek bennük. 
Mindenki díszíthet, természetesen, 
akinek kedve van, csak arra figyel-

nének, hogy minden számjegy sorra 
kerüljön, tehát akár több ablak is 
kifényesedhet december elsején az 
1-es számmal, nem csak egy.
Az ötlet szerint a nyeremény sem 
maradnak el, az első 3 helyezett 
csokitortát kapna. Ennek a részletei 
még kidolgozás alatt vannak. Az ér-
deklődők jelentkezhetnek Lőkösné 
Nagy Sarolta képviselő hivatalos 
Facebook oldalán, a posztja alatt.
Nem csak magánházak, hanem üz-
letek, intézmények is jelentkezhet-
nek. 


